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Folketingets Energipolitiske Udvalg
Christiansborg 
1240 København K

Energipolitisk Udvalg har i brev af 18. maj 2010 stillet mig følgende spørgsmål 143
alm. del, stillet efter ønske fra Ida Auken (SF), som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål 143:

"Det oplyses fra Energistyrelsen, at det gennemsnitlige månedlige antal anmodninger 
om kontooprettelser i det danske kvoteregister i 2009 - i henholdsvis perioden før og 
efter indførelsen af skærpede oplysnings- og dokumentationskrav - har været æn-
dret. Hvorfor bruges udtrykket "anmodning om kontooprettelser", når situationen fra 
maj 2007 til sommeren 2009 var, at man blot lod sig registrere uden nogen form for 
godkendelse fra myndighedernes side?"

Svar:

Ifølge spørgeren var situationen fra maj 2007 til sommeren 2009, at man blot lod sig 
registrere uden nogen form for godkendelse fra myndighedernes side. Det er imidler-
tid ikke korrekt og hverken Energistyrelsens redegørelse af 22. marts 2010 eller mine 
besvarelser til Folketinget indeholder oplysninger, der understøtter denne fejlagtige 
udlægning af situationen. Kvoteregisteret er indrettet således, at en person eller virk-
somhed gennem Kvoteregisteret elektronisk anmoder om at få oprettet en ny konto. 
Herefter påser Energistyrelsen, at ansøgningskravene er overholdt og afviser eller 
godkender herefter den pågældende ansøgning.

Jeg vedlægger i den sammenhæng til udvalgets orientering Energistyrelsens svar af 
17. maj 2010 til Ekstra Bladet vedrørende en række spørgsmål, som er stort set iden-
tiske med spørgsmål 140-146, og hvor også Ekstra Bladets fejlagtige opfattelse af si-
tuationen berigtiges af Energistyrelsen.

Med venlig hilsen

Lykke Friis
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